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Protokół Nr ORN.0012.1.4.2019 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

 Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 23 kwietnia 2019 r. 
 

 

Na stan 9 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 9 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Pani Anna Kaczor. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Izabela Bagińska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Zastępca Burmistrza Olecka – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd,  

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek, 

 p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin, 

 p. o. Kierownika Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria 

Wiktorzak, 

 Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Jadwiga Żychowska, 

 Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Dariusz Josiewicz. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Krótka informacja na temat sytuacji Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.  

w Olecku. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Analiza prognozy przydziału godzin na rok szkolny 2019/2020 w szkołach Gminy 

Olecko. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wnioski Komisji 

 

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 
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Do punktu 1 – Krótka informacja na temat sytuacji Przedsiębiorstwa Energetyki 

Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

oznajmił, że stanowisko Prezesa PEC objął 11 marca 2019 r. W celu sprawdzenia technologii 

w znajdujących się w pobliskich Przedsiębiorstwach Energetyki Cieplnej, podejmuje się 

wyjazdów służbowych do Ełku, Grajewa, Piszu. Projekty, na które spółka PEC pozyskała 

środki w ubiegłym roku nie będą realizowane. Mowa tu o projekcie „Modernizacja systemu 

ciepłowniczego Olecka polegająca na budowie ciepłowni bazującej na produkcji energii 

cieplnej ze spalania biomasy oraz modernizacja sieci i budowa węzłów cieplnych”. 

Dofinansowanie w wysokości około 23 % na ten projekt pochodziło z Regionalnego 

Programu Operacyjnego. Drugi projekt to „Modernizacja systemu ciepłowniczego Olecka – 

poprawa efektywności i dystrybucji ciepła”. Dofinansowanie na poziomie ok. 53 % 

pochodziło z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. Powinno się podjąć 

działania zmierzające do weryfikacji istniejącej sytuacji oraz ustalić na nowo strategię spółki, 

poprzez krótko i długoterminowe cele strategiczne spółki. Głównym celem PEC jest 

wyłączenie do 2020 roku dwóch kotłowni węglowych przy ulicy Kolejowej i Składowej oraz 

zapewnienie ciepła pochodzącego z ekologicznego źródła jak największej liczbie odbiorców 

w korzystnej cenie, w możliwie najkrótszym czasie. Bierze pod uwagę różne koncepcje 

zasilenia sieci ciepłowniczej, analizuje biomasę, kogenerację gazową. Chce wprowadzić 

dywersyfikację paliw. Analityczne podejście pozwoliło na wstępie uzyskać oszczędności     

na zakupach opału. W wyniku prowadzonych obecnie negocjacji cenowych zakupiono 

ekogroszek o 40,75 % taniej i miał węglowy o 22,28 % taniej niż ostatnie zamówienia,     

przy zachowaniu porównywalnej kaloryczności materiału opałowego. Daje to oszczędności  

w wysokości co najmniej 170 000 zł. Dodał, że możliwe są kolejne działania redukujące 

koszty oraz optymalizujące efektywność zarówno organizacyjną jak i ekonomiczną 

podejmowanych inwestycji. Finiszuje kontraktowanie dostaw paliw na cały sezon 2019-2020. 

Kwota oszczędności w całości zostanie przeznaczona na przyszłe inwestycje. Głównymi 

celami PEC w Olecku przez następne miesiące będzie modernizacja sieci cieplnej PEC     

oraz zwiększenie zakresu działania spółki. Planuje pod koniec czerwca bieżącego roku złożyć 

wniosek do Programu Operacyjnego Infrastruktury i Środowiska na modernizację istniejących 

sieci cieplnych. W fazie koncepcji jest plan, który zakłada rozbudowę przyłączy 

zaprojektowanych wcześniej dodatkowo o ulicę Gołdapską, Parkową, Środkową i Kolejową, 

co pozwoli zwiększyć obszar działania spółki PEC. W związku z trwającymi negocjacjami 

handlowymi z odbiorcami i dostawcami oraz ze względu na brak pełnych umów nie chciałby 

na chwilę obecną zdradzać szczegółów tej inwestycji. Projekt będzie uwzględniał zasilanie 

obiektów, które wcześniej nie były ujęte w modernizacji sieci, są to budynki położone          

na ul. Środkowej. Zależy mu na tym, aby mieszkańcy Olecka nie zaliczyli powtórnie 

podwyżki ceny za odbiór ciepła. Obecnie spółka PEC produkuje około 30 000 GJ rocznie. 

Rozbudowa przyłączy pozwoli na produkcję i dostawę dodatkowych 20 000 GJ rocznie co 

przyczyni się do wzrostu obrotów o 2/3 i spowoduje rozbicie kosztów stałych na większą 

ilość odbiorców. Efektem tych działań będzie obniżenie ceny jednostkowej dla mieszkańców. 

Obecnie prowadzi rozmowy z przedsiębiorcami, którzy posiadają nadwyżki cieplne                

z ekologicznych źródeł energii. Umowa z takim kontrahentem jest wymogiem programowym 

projektu. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy zejście z kosztów nabycia źródeł ciepła przełoży się na cenę za odbiór ciepła dla 

mieszkańców. 

 



3 

 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

odpowiedział, że jak najbardziej zmierza do tego, aby obniżyć cenę. Niewielki jednak zysk, 

który został osiągnięty przez spółkę gminną PEC w latach poprzednich nie daje na to 

gwarancji. Osiągnięty zysk chce przeznaczyć na przyszłe inwestycje. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy na chwilę obecną spółka prowadzi jakieś projekty, które pozwoliłyby pozyskać 

środki na modernizację bądź przebudowę kotłowni przy ulicy 11 Listopada. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

oznajmił, iż chciałby wybudować kotłownię na biomasę przy ulicy 11 Listopada.                    

Z opracowanej przez niego analizy wynika jednak, iż inwestycja w tym miejscu jest 

ekonomicznie niezasadna. Sama wymiana gruntu i palowanie szacuje się na około 1,5 mln zł.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał Prezesa PEC jaki obrał kierunek przyszłego funkcjonowania spółki. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

odpowiedział, iż dąży do dywersyfikacji paliw, chciałby pozostawić część miałową, bierze 

pod uwagę rozwiązania gazowe. Trwają rozmowy z Polską Spółką Gazownictwa sp. z o.o., 

obecnie opcji rozwoju z gazem nie ma, aczkolwiek w perspektywie najbliższych 2 lat jest to 

możliwe do zrealizowania. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy spółka zostanie obciążona karą za pozostanie na części miałowej. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

oznajmił, iż nie zostaną nałożone żadne kary, gdyż PEC nie przewyższa nałożonej normy. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zauważył, iż spółka gminna PEC posiada konkurencję. Zapytał, czy spółka gminna jest         

w stanie być konkurencyjna. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

oznajmił, iż Prezes PEC „Siejnik” zamierza zasilać w kierunku ulicy Kościuszki. Ten teren 

nie jest w zainteresowaniu spółki gminnej. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

wtrącił, iż ulica Składowa jest bardzo zanieczyszczona pyłem pochodzącym z kotłowni 

znajdującej się na tej ulicy i zapytał co można w związku z tym zrobić. Dodał, że obecnie nie 

da się tam mieszkać, potrzebna jest pilna interwencja. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

oznajmił, że zastanowi się nad rozwiązaniem tego problemu. Możliwe są 2 rozwiązania, 

wygaszenie kotłowni na ulicy Składowej bądź założenie filtrów. 
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Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

powiedziała, iż głównym priorytetem jest wyłączenie dwóch kotłowni przy ul. Kolejowej       

i ul. Składowej możliwie najszybciej. Zależy jej także, aby działania Prezesa PEC przyczyniły 

się do obniżenia ceny jednostkowej dla mieszkańców. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, czy rozbudowa sieci ciepłowniczej na ulicy Gołdapskiej jest nadal aktualna. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

oznajmił, że tak. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

stwierdził, że przygotowanie nowego źródła ciepła przez okres jednego roku to dla spółki 

gminnej PEC stanowczo za krótko. Zapytał o ilość osób zatrudnionych w spółce gminnej 

PEC, będzie zwiększenie czy zmniejszenie ilości pracowników. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

odpowiedział, że obecnie spółka gminna PEC zatrudnia 5 palaczy i 3 osoby zajmujące się 

biurem. Biorąc pod uwagę rozszerzenie działalności firmy dał umowę na czas nieokreślony 

dla 1 palacza. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

biorąc pod uwagę podjęte przez nowego Prezesa PEC działania stwierdził, że przez tak krótki 

okres czasu wykonał on sporo pracy. 

 

Członek Komisji – Marcin Czekay 

w związku z możliwością modernizacji spółki zapytał, czy istnieje szansa na podwyższenie 

ceny za odbiór ciepła mieszkańcom. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku – Marcin Małecki 

oznajmił, że może wystąpić tzw. efekt wow.  

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, jaka jest wizja PEC odnośnie ciepła w mieście. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że trwają konsultacje. Nadrzędnym celem jest wygaszenie kotłowni                      

na ul. Kolejowej i ul. Składowej. Trzeba to wszystko przeanalizować.  

  

Innych pytań nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
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a) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Jaśki; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że dnia 14 lutego 2019 r. mieszkańcy miejscowości Olecko–Kolonia złożyli 

wniosek o podział Sołectwa Jaśki. Zgodnie § 95 Statutu Gminy Olecko chęć utworzenia, 

połączenia lub podziału jednostki pomocniczej może zgłosić minimum 30 mieszkańców 

ujętych w stałym rejestrze wyborców. Wniosek poparty został 51 podpisami mieszkańców 

ujętych w stałym rejestrze wyborców, w tym w momencie składania wniosku okazało się, że 

6 osób jest zameldowanych na terenie Gminy Olecko, 3 osoby są spoza terenu gminy, 1 osoba 

jest niepełnoletnia, a 1 osoba zmarła. Niemniej jednak wymagane minimum 30 podpisów 

zostało osiągnięte. Mieszkańcy nie wskazali granic sołectwa, w związku z tym Burmistrz 

poprosił o uzupełnienie wniosku w tym zakresie. Mieszkańcy opowiedzieli się za tym, aby 

granice nowo utworzonego sołectwa przebiegały zgodnie z granicami miejscowości. 

Przedstawione zostały różne warianty, które miały na celu pomóc mieszkańcom. Materiały te 

mieszkańcy wykorzystali a wniosek o podział Sołectwa Jaśki został potwierdzony. 

Mieszkańcy mieli możliwość zapoznania się z projektem uchwały w sprawie podziału 

Sołectwa Jaśki w Urzędzie Miejskim w Olecku oraz zgłosić uwagi na piśmie do Burmistrza 

Olecka do dnia spotkania konsultacyjnego oraz ustnie na spotkaniu konsultacyjnym. Projekt 

uchwały został zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej i na gminnej stronie 

internetowej oraz wywieszony na tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego               

i w Sołectwie Jaśki. Na spotkaniu konsultacyjnym, które odbyło się 15 kwietnia 2019 r. udział 

wzięło 19 uczestników, w tym 3 mieszkańców miejscowości Jaśki oraz Radny Rady Miejskiej 

Pan Dawid Bondarenko. W okresie wyłożenia projektu uchwały do wglądu ani na spotkaniu 

konsultacyjnym nie wpłynęły żadne wnioski ani uwagi. W dniu dzisiejszym na posiedzeniu 

Komisji Statutowej Rady Miejskiej projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Jaśki został 

pozytywnie zaopiniowany. W wyniku tego podziału powstaną dwa sołectwa: Sołectwo Jaśki 

w skład, którego wchodzić będzie miejscowość Jaśki i Zielonówek i Sołectwo Olecko-

Kolonia. Jako główny powód podziału sołectwa mieszkańcy wskazali brak więzi społecznej 

między mieszkańcami. Drugim powodem podziału sołectwa jest fundusz sołecki, mieszkańcy 

twierdzą, że jest on niesprawiedliwie wykorzystywany (lokowany głównie w miejscowości 

Jaśki). Dodała, że to od mieszkańców zależy jak środki z funduszu sołeckiego są 

rozdysponowywane. Z chwilą podjęcia, a następnie wejścia w życie uchwały, zostaną 

zarządzone wybory, zarówno w utworzonym Sołectwie Olecko-Kolonia jak i również           

w Sołectwie Jaśki. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zapytała, czy odbędą się wybory Sołtysów podzielonych sołectw. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że tak.  

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie podziału Sołectwa Jaśki. 
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b) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie 

darowizny; 

 

p. o. Kierownika Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

powiedziała, że nieruchomość stanowiąca przedmiot darowizny, oznaczona nr geod. 432/4    

o powierzchni 0,0392 ha położona w Olecku przy Placu Zamkowym przeznaczona będzie na 

poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr geod. 429/20, 

stanowiącej własność Powiatu Oleckiego, pozostającej w trwałym zarządzie Zespołu Szkół 

Technicznych przy Placu Zamkowym w Olecku. Uregulowanie stanu władania umożliwi 

prawidłowe zagospodarowanie nieruchomości oraz właściwe utrzymanie obiektów szkolnych.  

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny.  

 

 

c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości;  

 

p. o. Kierownika Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

oznajmiła, że procedura sprzedaży nieruchomości z zasobu Gminy Olecko, oznaczonej nr 

geod. 434/44 o powierzchni 0,2216 ha położonej w Olecku obręb Olecko 2, ul. Zamkowa,    

w sąsiedztwie cmentarza, przeprowadzona została w roku 2008 w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego, z przeznaczeniem określonym zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego uchwalonym uchwałą Nr XLVII/379/06 Rady Miejskiej   

w Olecku z dnia 31 sierpnia 2006 r. Wg orzecznictwa w okresie procedowania planu 

uznawano, że Rozporządzenie Ministra Gospodarki Komunalnej z dnia 25 sierpnia 1959 r.    

w sprawie określenia, jakie tereny pod względem sanitarnym są odpowiednie na cmentarze 

ma zastosowanie jedynie do budowy nowych cmentarzy. Obecnie interpretacja 

rozporządzenia jest inna. W świetle wyroków sądowych cytowane rozporządzenie dotyczy 

zarówno lokalizacji nowych cmentarzy w stosunku do istniejącej zabudowy, jak i lokalizacji 

nowej zabudowy w stosunku do istniejących cmentarzy, co uniemożliwia zabudowę działki 

zgodnie z przeznaczeniem w mpzp, czyli w strefie do 50 m od granic cmentarza.  

W świetle zmiany interpretacji okazuje się, że właściciel nieruchomości, który nabył od 

gminy działkę oznaczoną nr geod. 434/44 w dobrej wierze, nie będzie mógł uzyskać 

pozwolenia na budowę na tej nieruchomości. W związku z tym wystąpił o jej przekazanie na 

rzecz Gminy Olecko z żądaniem zapłaty poniesionych kosztów i utraconych korzyści. Gmina 

Olecko posiada w swoim zasobie nieruchomości pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną 

w kompleksie działek przy ul. Kościuszki w Olecku. Przez zamianę działek, można dokonać 

rekompensaty właścicielowi, który w dobrej wierze nabył nieruchomość od gminy pod 

zabudowę zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. Do zamiany 

proponuje się działki oznaczone numerami geod. 1188/94 o powierzchni 0,1404 ha i 1188/95 

o powierzchni 0,2164 ha. Łączna kwota wartości działek określona przez rzeczoznawcę 

wynosi 288.696,00 zł. Dokonanie zamiany spowoduje odstąpienie właściciela nieruchomości 

od dochodzenia roszczeń z tytułu odszkodowania za brak możliwości jej zabudowy. Gmina, 

odzyskując nieruchomość oznaczoną nr geod. 434/44 przy ul. Zamkowej, będzie mogła 

wykorzystać ją w sposób niekolidujący z planem. Zamiana jest dostawą towaru jak sprzedaż, 
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dlatego też po stronie gminy wystąpi obowiązek zapłaty należnego podatku VAT, który 

będzie wynosił 66.400,08 zł. Jeśli zamiana nieruchomości wiąże się z ewentualną dopłatą 

bądź z przeznaczeniem pieniędzy z budżetu gminy na opłacenie podatku VAT wymagana jest 

zgoda Rady Miejskiej na dokonanie tej zamiany.  

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał o wartość obu działek gminnych. 

 

p. o. Kierownika Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

powtórzyła, że łączna kwota wartości działek oznaczonych numerami geod. 1188/94              

o powierzchni 0,1404 ha i 1188/95 o powierzchni 0,2164 ha została określona przez 

rzeczoznawcę na 288.696,00 zł. Natomiast działka oznaczona nr geod. 434/44 określona 

została na 356.000,00 zł. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 8 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

 

 

d) projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2019; 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, że zgodnie z art. 37 ust. 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne rada 

gminy określa, w drodze uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 

20 maja wykaz kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do 

danej gminy. Wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk wydzielonego fragmentu wód 

powierzchniowych, na którym planuje utworzyć kąpielisko, składa jego organizator do 

31 grudnia roku poprzedzającego sezon kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte.     

W tym terminie do Burmistrza Olecka wpłynęły dwa wnioski złożone przez Miejski Ośrodek 

Sportu i Rekreacji w Olecku o umieszczenie w wykazie kąpielisk – Kąpielisko „Skocznia” 

oraz Kąpielisko „Szyjka”. Zgodnie z obowiązkiem nałożonym przez ustawę Prawo wodne, 

Burmistrz Olecka podał do publicznej wiadomości projekt uchwały w sprawie wykazu 

kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2019. W terminie upublicznienia projektu 

uchwały, tj. od 22 stycznia do 12 lutego 2019 r. do Urzędu Miejskiego w Olecku nie wpłynęły 

żadne uwagi oraz propozycje zmian do projektu uchwały. W terminie do 28 lutego 2019 r. 

projekt uchwały wraz z wnioskami oraz załączonymi do nich dokumentami przekazany został 

do zaopiniowania przez Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Białymstoku, Głównego 

Inspektora Ochrony Środowiska w Olsztynie i Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Olecku. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 

wymienione wyżej instytucje.  

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2019. 
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e) projekt uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko  

w roku 2019; 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że zgodnie z ustawą Prawo wodne rada gminy określa, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, sezon kąpielowy, który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 

września. Wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk wydzielonego fragmentu wód 

powierzchniowych, na którym planuje utworzyć kąpielisko, w tym wskazanie terminu 

otwarcia i zamknięcia kąpieliska składa jego organizator do 31 grudnia roku poprzedzającego 

sezon kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte. W tym terminie do Burmistrza Olecka 

wpłynęły wnioski złożone przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku 

o umieszczenie w wykazie kąpielisk dwóch kąpielisk, ze wskazaniem terminów ich otwarcia 

i zamknięcia. W przypadku Kąpieliska „Skocznia” od 20 czerwca do 31 sierpnia 2019 r. oraz 

Kąpieliska „Szyjka” w terminie od 1 lipca do 31 sierpnia 2019 r. Zgodnie z ustawą Prawo 

wodne Rada Miejska podejmuje uchwałę w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie 

Gminy Olecko w roku 2019 w terminie do 20 maja. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, jak będzie wyglądała sytuacja, gdy na kąpieliskach zabraknie ratowników wodnych. 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że rozmawiała z Dyrektorem Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, który 

powiadomił, że na obu kąpieliskach ma przewidzianych łącznie 10 etatów. Na ten moment 

deklarowało się zaledwie 4 ratowników wodnych.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zwrócił się z zapytaniem czy były już prowadzone rozmowy w tej kwestii. Czy w zapisach 

projektu uchwały nie ma wzmianki, iż w sytuacji niezapewnienia wymaganej liczby 

ratowników wodnych Gmina Olecko utraci dotację. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że zapewnienie ratowników wodnych jest priorytetem i dlatego w tym celu 

prowadzone są wszelkie rozmowy. Niewystarczająca liczba ratowników nie ma jednak 

powiązania z możliwością utraty dotacji. 

 

Członek Komisji - Jarosław Bagieński 

zapytał, czy w najbardziej niekorzystnej sytuacji brak wystarczającej liczby ratowników 

doprowadzi do tego, że plaża będzie niestrzeżona.  

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

odpowiedziała, że tak. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 8 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały      

w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko w roku 2019. 
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f) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miejscowości Dobki; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

powiedziała, że projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Dobki został zainicjowany uchwałą intencyjną Nr 

ORN.0007.49.2016 z dnia 23 czerwca 2016 r. z późn.zm. Uchwała została podjęta w celu 

uporządkowania trwałej struktury zabudowy mieszkaniowej i zagrodowej wsi oraz 

dostosowania przeznaczeń terenu do bieżących potrzeb ich właścicieli. Projekt planu został 

sporządzony zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. Cała procedura prawna została również przeprowadzona 

zgodnie z tą uchwałą. Projekt został wyłożony do publicznego wglądu, odbyła się dyskusja 

publiczna. Po złożeniu projektu do publicznego wglądu wpłynęła jedna uwaga, która 

dotyczyła przedmiotowego planu, uwaga została uwzględniona w części. Uwaga ta zgodnie   

z przepisami ustawy winna być przegłosowana. Teren miejscowości Dobki jest obecnie 

objęty planem z 2000 r. i podlega zmianie tą uchwałą. Głównie znajdują się tam tereny 

mieszkaniowe, rolnicze, zabudowy zagrodowej, sportu i rekreacji oraz tereny uzupełniające, 

takie jak tereny zieleni naturalnej, lasu i komunikacyjne. 

Uchwała składa się z tekstu planu, z rysunku planu, który jest załącznikiem nr 1 w projekcie, 

a także z rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag i rozstrzygnięcia o sposobie realizacji 

oraz zasad finansowania inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących do zadań 

własnych Gminy. 

Uwaga w projekcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miejscowości Dobki została złożona przez osobę fizyczną i dotyczy zmiany przeznaczenia 

działki z rolnej na działkę jednorodzinną w zabudowie mieszkaniowej. Uwaga jest 

nieuwzględniona w części, gdyż nie można zrealizować bezpośrednio obiektu 

mieszkaniowego, czyli wskazać w planie terenu mieszkaniowego w strefie chronionego 

krajobrazu w odległości 100 m od zbiornika wodnego. Działka nr 6-15/1 znajduje się poza 

strefą zwartej zabudowy i w zasięgu Obszaru Chronionego Krajobrazu Jezior Oleckich, w 

związku z powyższym nie ma możliwości przeznaczenia terenu pod zabudowę mieszkaniową 

– zakaz lokalizacji obiektów budowlanych w pasie szerokości 100 m od linii brzegów rzek, 

jezior i innych zbiorników wodnych, z wyjątkiem urządzeń wodnych oraz obiektów 

służących prowadzeniu racjonalnej gospodarki rolnej, leśnej lub rybackiej. Działka nr 6-20 

znajduje się w strefie zwartej zabudowy wsi, jednak nie spełnia wymogów działki budowlanej 

w związku z czym nie ma możliwości nadania funkcji zabudowy mieszkaniowej. Na tych 

terenach istnieje wyłącznie możliwość realizacji zabudowy zagrodowej. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Uwaga: 

Komisja jednogłośnie przegłosowała uwagę jako nieuwzględnioną  

w części. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki. 
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g) projekt uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania gminy           

w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen”; 

 

Kierownik Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

oznajmiła, że w dniu 16 lutego 1996 roku Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę w sprawie 

przystąpienia do tworzenia Euroregionu „NIEMEN” z siedzibą w Suwałkach. Zgodnie z § 

11 Statutu Stowarzyszenia „Euroregion Niemen” Gmina Olecko jest członkiem zwyczajnym 

stowarzyszenia, reprezentowanym przez Burmistrza Olecka. Do tej pory przedstawicielem 

Gminy Olecko był Burmistrz Wacław Olszewski. Od dnia 23 listopada 2018 r. Pan Karol 

Sobczak pełni funkcję Burmistrza Olecka w związku z powyższym należy podjąć uchwałę 

w sprawie zmiany reprezentanta gminy w Stowarzyszeniu. Dodała, że Gmina Olecko, która 

jest członkiem stowarzyszenia od 16 lutego 1996 r. uiszcza składkę członkowską                   

w wysokości 5.000,00 zł rocznie. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Komisja zdecydowała, aby przedstawicielem Gminy Olecko  

do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen” został Burmistrz 

Olecka. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu 

„Euroregion Niemen”. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Gminy Olecko jako członka 

rzeczywistego Unii Miasteczek Polskich; 

 

Kierownik Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

powiedziała, że w dniu 27 marca 1991 roku Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę 

w sprawie przystąpienia do Unii Miasteczek Polskich. Zgodnie z § 10 Statutu Unii 

Miasteczek Polskich, Gmina Olecko jest członkiem rzeczywistym stowarzyszenia, 

reprezentowanym przez przedstawicieli wybranych przez Radę Miejską. Po wyborach 

samorządowych w 2018 roku, od dnia 23 listopada 2018 r. zmienił się skład Rady Miejskiej 

w Olecku, w związku z powyższym należy podjąć uchwałę w sprawie zmiany reprezentantów 

gminy w stowarzyszeniu. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

stwierdził, że Stowarzyszenie Unii Miasteczek Polskich posiada mniejszą możliwość 

działania w porównaniu do Stowarzyszenia Unii Miast Polskich. Zapytał, dlaczego Gmina 

Olecko nie przystąpiła do drugiego stowarzyszenia. Uważa, że możliwość wpływu gminy 

powinna być większa. 

 

Kierownik Wydziału – Aneta Milczarek 

oznajmiła, że Gmina Olecko nie posiada możliwości uczestnictwa w Stowarzyszeniu Związek 

Gmin Wiejskich RP. Unia Miasteczek Polskich posiada swoich delegatów w sejmie. Gmina 

Olecko jest jedynym przedstawicielem Unii Miasteczek Polskich w Województwie 

Warmińsko-Mazurskim.  
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Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał o wysokość składki. 

 

Kierownik Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odpowiedziała, że składka wynosi 3.000,00 zł rocznie. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Komisja uzgodniła, aby wzorem lat ubiegłych przedstawicielami Gminy Olecko jako 

członków rzeczywistych Unii Miasteczek Polskich zostali Burmistrz Olecka oraz 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Opinia Komisji: 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany przedstawiciela Gminy Olecko jako członka rzeczywistego Unii 

Miasteczek Polskich.  

 

 

i) projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw               

z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych; 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - Jadwiga 

Żychowska 

oznajmiła, że utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych jest zadaniem Wojewody. Na 

podstawie art. 6 ust. 3 ustawy o grobach i cmentarzach wojennych, Wojewoda może 

powierzyć obowiązek utrzymania cmentarzy i grobów wojennych jednostce samorządu 

terytorialnego z jednoczesnym przekazaniem środków na realizację zadania. Pismem z dnia 

6 marca 2019 r. Wojewoda zwrócił się o utrzymanie przez Gminę Olecko grobów wojennych 

w 2019 r. przeznaczając na ten cel 7.000,00 zł. Na terenie gminy są dwa cmentarze wojenne: 

cmentarz w Zabielnie i kwatery wojenne na cmentarzu ewangelickim w Olecku, a także grób 

jeńca francuskiego na terenie cmentarza wyznaniowego w Babkach Gąseckich.  

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.  

 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej   

w Olecku; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

oznajmiła, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia zmiany w statucie Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w związku z powierzeniem do realizacji zadań z zakresu:  

- prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkujących na terenie Gminy Olecko,  
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- załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

zryczałtowanego dodatku energetycznego,  

- przyznawania dodatków mieszkaniowych.  

Ponadto wykreśla się ze statutu zapis dotyczący zadania realizowanego przez Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w zakresie dowozu osób niepełnosprawnych dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym oraz uczniów niepełnosprawnych do niepublicznej placówki 

oświatowej tj. Centrum Edukacji Specjalnej w Olecku.  

Powyższe zadanie, które jest zadaniem własnym obowiązkowym gminy zostaje przekazane 

do Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku. Rozpoczęcie realizacji 

zadań przewidziane jest od 1 lipca 2019 r. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku.  

 

 

k) projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

powiedziała, że zgodnie z art. 5d ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetyczne 

dodatek energetyczny przyznaje Burmistrz w drodze decyzji. Zgodnie z art. 5f ust. 1 prawa 

energetycznego wypłata dodatku jest zadaniem z zakresu administracji rządowej, którego 

wypłacenie należy do kompetencji gminy. Środki finansowe na ten cel gminy otrzymują 

w formie dotacji celowej z budżetu państwa za pośrednictwem wojewody. Rada gminy może 

na podstawie art. 39 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym do załatwiania indywidualnych 

spraw z zakresu administracji publicznej upoważnić również organ wykonawczy jednostki 

pomocniczej oraz organy jednostek i podmiotów, o których mowa w art. 9 ust. 1, jednostką 

taką między innymi jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Olecku. Przeniesienie 

świadczeń związanych z przyznaniem dodatku energetycznego do Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej ma na celu ułatwienie mieszkańcom Gminy Olecko ubieganie się 

o pomoc socjalną. Rozpoczęcie realizacji zadania przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Olecku planowane jest od 1 lipca 2019 r. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

zryczałtowanego dodatku energetycznego.  
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l) projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku do prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

poinformowała, że zgodnie z art. 90m ust. 2 ustawy o systemie oświaty rada gminy może 

upoważnić Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej do prowadzenia postępowań 

w sprawach dotyczących przyznania świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

Zamierzeniem niniejszej uchwały jest przekazanie Kierownikowi MOPS w Olecku 

prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych w sprawach 

przyznawania świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym, tj. stypendium szkolne 

i zasiłek szkolny. Obecnie zadanie realizuje Wydział Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu 

Miejskiego w Olecku poprzez: - przyjmowanie i rozpatrywanie wniosków,                               

- przygotowywanie decyzji w sprawie stypendium szkolnego oraz zasiłku szkolnego dla 

uczniów, - realizację decyzji przyznających stypendia szkolne oraz zasiłki szkolne w formie 

rzeczowej, - rozliczanie dotacji celowej na realizację zadania pomocy materialnej uczniom. 

Przeniesienie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom do Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku ma na celu ułatwienie ubiegania się o pomoc socjalną 

mieszkańcom Gminy Olecko. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

do prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym.  

 

 

m) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2019-2028; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, że w uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Olecko 

na lata 2019 – 2028, dokonuje się następujących zmian: 

1. W Wieloletniej Prognozie Finansowej w 2019 roku zmniejsza się dochody ogółem             

o 1.501.700,00 zł stanowiące dochody bieżące; 

a) zwiększa się wydatki ogółem o 390.561,00 zł, w tym wydatki bieżące zmniejsza się           

o 54.900,00 zł a wydatki majątkowe zwiększa się o 445.461,00 zł. 

b) zmniejsza się nadwyżkę budżetu gminy na 2019 rok o 1.892.261,00 zł i wprowadza w tej 

samej wysokości po stronie przychodów wolne środki wynikające z rozliczeń z lat ubiegłych. 

2. W wykazie przedsięwzięć realizowanych w latach 2019 – 2022 wprowadza się do realizacji 

przedsięwzięcie pn. „Budowa ulicy Słonecznej” z planem 50.000,00 zł, w tym w 2019 roku – 

10.000,00 zł, a w 2020 roku – 40.000,00 zł z przeznaczeniem na prace projektowe – 

wykonanie dokumentacji technicznej budowy ulicy o nawierzchni asfaltowej, odwodnienia, 

oświetlenia od ulicy Zielonej z przejazdem do ulicy Wojska Polskiego o długości około     

350 m. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028.  

 

 

n) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, że w projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok 

dochody prezentują się następująco (ogółem zmniejszenie o 1.239.000 zł):  

1. W dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej, zmniejsza się plan o 1.240.000 zł z tytułu 

nadpłaconych dochodów w 2018 roku Pierwszego Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy 

podlegających zwrotowi w roku bieżącym.  

2. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, w planie Szkoły Podstawowej w Babkach Oleckich 

zwiększa się plan o 1.000 zł z tytułu otrzymanej nagrody za udział w Ogólnopolskim 

konkursie Nowej Ery „ Przez siedem biomów od równika do bieguna”.  

Wydatki (ogółem zwiększenie o 653.261 zł):  

1. W dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian:  

a)zwiększa się plan wydatków bieżących o 200.000 zł z przeznaczeniem na żwirowanie dróg 

publicznych gminnych i wewnętrznych,  

b)wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn. „Budowa ul. Słonecznej” z planem na 2019 

rok 10.000 zł i 2020 rok 40.000 zł z przeznaczeniem na prace projektowe - wykonanie 

dokumentacji technicznej budowy ulicy o nawierzchni asfaltowej, odwodnienia, oświetlenia 

od ul. Zielonej z przejazdem do ul. Wojska Polskiego o dł. ok. 350 m.  

2. W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne           

z planem 66.401 zł na zakup nieruchomości, polegającej na zamianie gruntów – przekazanie 

na rzecz Gminy przy ul. Zamkowej w zamian za nieruchomość przy ul. Kościuszki.  

3. W dz. 750 – Administracja publiczna, przenosi się między paragrafami plan 700 zł 

przeznaczony na wydatki Oleckiej Rady Młodzieżowej.  

4. W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż., wprowadza się plan na nowe 

zadania:  

a) 12.000 zł z przeznaczeniem na wpłatę na państwowy fundusz celowy dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Olecku na zakup sprzętu: aparatu linkowego 

ratowniczego, wysysacza inżektorowego, wytwornicy pianowej, detektora CO2, końcówek do 

rozpieracza ramieniowego.  

b) 350.000 zł z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne „Zakup samochodu OSP Gąski”, 

stanowiącej wkład własny, przy planowanym dofinansowaniu z Samorządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego, NFOŚiGW oraz Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego. 

Planowana wartość zadania 760.000 zł.  

5. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan finansowy Szkoły Podstawowej      

w Babkach Oleckich o 1.000 zł z przeznaczeniem na realizację zadania w ramach konkursu 

Nowej Ery „Przez siedem biomów od równika do bieguna”.  

6. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w wyniku zmiany 

przedsięwzięcia w ramach funduszu sołeckiego w Kijewie, zwiększa się plan o 5.200 zł na 

zadaniu inwestycyjnym „Oświetlenie placu To-TU w Kijewie” w zamian za zakup tabliczek, 

blaszaka i wyposażenia domku (zmniejszenie 90095 § 4210, 4300 i 92109 § 4210).  

7. W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zwiększa się plan o 13.860 zł na 

zadanie z FS „Budowa świetlicy wiejskiej w Możnych” z przeznaczeniem na prace 

projektowe.  
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Przychody:  

Po stronie przychodów zwiększa się plan wolnych środków jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych i kredytów z lat ubiegłych o kwotę 1.892.261 zł. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok.  

 

 

Stanowisko w sprawie modernizacji dróg wojewódzkich nr 653 i 655 przebiegających 

przez teren Gminy Olecko; 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że stanowisko Rady Miejskiej w sprawie modernizacji dróg wojewódzkich nr 653  

i 655 przebiegających przez teren Gminy Olecko jest skierowane do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Olsztynie. Przedmiotowe drogi, których zarządcą jest Zarząd Dróg 

Wojewódzki w Olsztynie, od wielu lat zasługują na przeprowadzenie generalnych remontów. 

Brak nakładów bieżących, jak i inwestycyjnych na przestrzeni wielu lat doprowadziły do 

bardzo złego stanu nawierzchni dróg.  

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska w sprawie modernizacji 

dróg wojewódzkich nr 653 i 655 przebiegających przez teren Gminy Olecko. 

 

 

Do punktu 3 – Analiza prognozy przydziału godzin na rok szkolny 2019/2020 w szkołach 

Gminy Olecko. 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że w stosunku do poprzedniego roku szkolnego w roku szkolnym 2019/2020 

będzie o 9 oddziałów szkoły podstawowej i o 2 oddziały przedszkolne mniej. Szacuje się, że 

dla nauczycieli zabraknie 10,5 etatu godzin. Nie przewiduje się przydzielenia godzin dla 5 

nauczycieli, zaś dla 17 nauczycieli dyrektorzy szkół przydzielą co najmniej 0,5 etatu. Ponadto 

prowadzone będą poszukiwania brakujących godzin w arkuszach szkół, w których występują 

godziny ponadwymiarowe. Dodała, że nie jest to sytuacja wyjątkowa i co roku przeprowadza 

się analizę przydziału godzin w szkołach Gminy Olecko. Na ten moment sytuacja wygląda 

tak, iż w stosunku niektórych nauczycieli do niektórych godzin będzie można dokonać 

uzupełnienia, jednak nie można tego jeszcze całkowicie ustalić ze względu na niepełny obraz 

sytuacji.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy któryś z tych nauczycieli przechodzi na emeryturę. 
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p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że jedna osoba uzyskała wiek emerytalny i w związku z tym ma możliwość 

przejścia na emeryturę. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy te osoby zostały już poinformowane o zaistniałej sytuacji, czy otrzymały już 

wypowiedzenia. 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

poinformowała, że wypowiedzenia zostaną przekazane do końca maja. Ciągle oczekuje się na 

arkusze, 4 z nich zostały już przekazane do zaopiniowania. Dopiero po zaopiniowaniu 

Burmistrz będzie mógł je zatwierdzić. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, jakie działania prowadzone są w stosunku do nauczycieli, którym nie przewiduje się 

przydzielenia godzin. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

powiedziała, że Burmistrz jest w stałym kontakcie z dyrektorami szkół średnich. Problem jest 

cały czas żywy, aczkolwiek sytuacja po przeprowadzonych rozmowach zaczyna się klarować.  

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, iż miesiąc kwiecień-maj jest pesymistyczny, w szkolnictwie jednak sytuacja się 

zmienia i w miesiącu sierpniu może okazać się, iż będą wolne etaty, gdyż z różnych powodów 

godzin przybywa. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg  

zapytała, czy wśród tych nauczycieli są również nauczyciele przedmiotowi. 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że zarówno nauczyciele przedmiotowi, jak również nauczyciele nauczania 

początkowego przedszkolnego. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, czy na podstawie statystyk dzieci uczących się na terenie Gminy Olecko jest mniej. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że przykładowo w miejscowości Babki Oleckie dzieci uczących się nie było mniej. 

Generalnie jednak w całej Polsce urodzeń dzieci jest mniej.  

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

w jego opinii proponowany nauczycielom przez rząd wzrost wynagrodzeń w zamian za 

zwiększenie pensum jest złe. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

w związku z tym, iż Burmistrzowie deklarują, że znajdą środki, aby wesprzeć finansowo 

nauczycieli, zapytał Zastępcy Burmistrza, czy Burmistrz Olecka posiada już jakieś wizje. 
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Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

powiedziała, że prowadzona jest analiza sytuacji od strony formalnoprawnej. Poszukiwane 

jest rozwiązanie, które pozwoli na to, aby nauczyciele nie byli finansowo stratni. Na chwilę 

obecną oznajmiła, iż nie trafiła na przepis, który by na to pozwalał. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

przedstawił Członkom Komisji list otrzymany od anonimowych nauczycieli. Zapytał p. o. 

Kierownika Wydziału EK jakie działania są planowane w tej sprawie. 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że pomimo, iż nie było obowiązku odpowiedzi na ten list ze względu na 

anonimowość nadawcy, wystosowane zostało w tej sprawie pismo do dyrektorów szkół z 

terenu Gminy Olecko. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wtrąciła, że chodziło przede wszystkim o ustalenie wysokości wynagrodzenia za udzielane 

zastępstwa, które były rzekomo realizowane.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

oznajmiła, że według bieżących przepisów dyrektor szkoły może iść na zastępstwo płatne, 

musi jednak spełniony zostać warunek. Warunkiem tym jest brak w kadrze osoby 

posiadającej potrzebne kwalifikacje, która mogłaby takie zastępstwo sprawować.    

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

poinformowała, że zdarza się, iż dochodzi do sytuacji, w której nie ma komu iść na 

zastępstwo. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

powiedziała, że dzieje się to ze szkodą dla dzieci, które powinny być w tym czasie pod 

opieką. 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że dyrektor szkoły korzysta ze zniżki godzin pensum nauczycielskiego po to, aby 

mógł poświęcić więcej czasu na wykonywanie obowiązków związanych z kierowaniem 

szkołą. Co do zasady, nie powinien więc realizować godzin ponadwymiarowych ani 

doraźnych zastępstw, jeżeli można je przydzielić innemu nauczycielowi. Mogą się jednak 

zdarzyć sytuacje, kiedy nie będzie komu przydzielić godzin ponadwymiarowych i będzie ich 

za mało, żeby zatrudnić nowego nauczyciela.  

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, jaki jest plan na pismo otrzymane od anonimowych nauczycieli. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że prace z tym związane poszły w tym kierunku, iż Burmistrz od razu zareagował   

i zlecił p.o. Kierownika Wydziału EK zweryfikowanie czy odbyły się zastępstwa, czy były 

wymiarowe godziny pracy ponad 3 godziny i jakie było wynagrodzenie.  
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Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zaproponował, aby temat ten został omówiony na najbliższej sesji. Dodał, iż od dnia 

otrzymania listu minął okres 2 tygodni. Pomimo, iż list jest anonimowy, podejmuje się w nim 

ważny problem.  

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zapytała Członków Komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania odnośnie omawianego punktu 

tematu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili innych pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione przekazane zostały Radnym drogą elektroniczną. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Wnioski Komisji. 

 

Wniosków Komisji nie było. 

 

Na tym punkt i posiedzenie Komisji zakończono. 

 

 

 

Protokołowała 

Izabela Bagińska 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kaczor 

 


